

## ARRIVAL OF AGRICULTURE AND AGRI-FOOD SECTOR TEMPORARY FOREIGN WORKERS<sup>1</sup>

Province	2019		2020		Year over Year	
	Q1	Total	Q1	As of May 31	Q1 (%)	Year-to-date (%)
<b>Grand Total</b>	<b>26,066</b>	<b>58,816</b>	<b>21,000</b>	<b>27,654</b>	<b>80.6%</b>	<b>47.0%</b>
Alberta	1,100	2,110	789	978	71.7%	46.4%
British Columbia	4,661	10,958	3,410	4,303	73.2%	39.3%
Manitoba	403	903	326	435	80.9%	48.2%
New Brunswick	553	1,130	82	236	14.8%	20.9%
Newfoundland and Labrador	58	117	5	69	8.6%	59.0%
Northwest Territories		2	-	-		0.0%
Nova Scotia	573	1,743	571	707	99.7%	40.6%
Nunavut			-	1		100.0%
Ontario	12,639	24,018	10,118	12,354	80.1%	51.4%
Prince Edward Island	302	831	180	334	59.6%	40.2%
Quebec	5,451	16,209	5,347	7,971	98.1%	49.2%
Saskatchewan	308	742	166	260	53.9%	35.0%
Yukon		2				0.0%
Unknown	18	51	6	6	33.33%	11.8%

Source: Immigration, Refugees and Citizenship Canada Agricultural\* Work Permits(excluding Extensions) Issued by Province of Destination since January 1, 2019 to May 31, 2020

- The total number of TFW arrivals for the agriculture and agri-food sector<sup>2</sup> for the first quarter of 2020 was 21,000, a decline of around 20% compared to 2019. The above table represents a more comprehensive set of arrival numbers of agriculture, agri-food and fisheries TFWs, including all source countries.
- The travel restrictions imposed in March 2020 had a significant impact on arrivals representing about half of March 2018 and 2019 levels. After the travel ban was lifted, in April 2020, the number of arrivals reached 11,222 which was greater than the arrivals in 2018, but only accounting for about 86% of the peak observed in 2019.

Year	January	February	March	April	May	Grand Total
<b>2017</b>	2,400	2,990	6,130	10,963	6,482	<b>28,965</b>
<b>2018</b>	3,593	3,033	6,180	10,845	7,964	<b>31,615</b>
<b>2019</b>	3,716	3,439	5,897	13,014	7,569	<b>33,635</b>
<b>2020</b>	3,483	3,262	3,033	11,222	6,654	<b>27,654</b>

Source: Immigration, Refugees and Citizenship Canada Agricultural\* Work Permits(excluding Extensions) Issued by Province of Destination since January 1, 2018 to May 31, 2020

- For May 2020, 6,654 TFWs had arrived into Canada which brings the total to about 87.9% of May 2019 arrivals.

<sup>1</sup> Tables provide a summary of work permits confirmed, for all countries. Work permits confirmed can be used as a proxy for workers arriving to Canada.

<sup>2</sup> Agriculture and agri-food sector workers are those from the following occupational classifications: Managers in agriculture, horticulture and aquaculture; agricultural representatives, consultants and specialists; agricultural and fish products inspectors; agricultural service contractors, farm supervisors and specialized livestock workers; general farm workers; nursery and greenhouse workers; harvesting labourers; aquaculture and marine harvest labourers; supervisors in food, beverage and tobacco processing; process control and machine operators in food and beverage processing; industrial butchers and meat cutters; fish plant workers; testers and graders in food and beverage processing; labourers in food, beverage and tobacco processing; and labourers in fish processing.

## ARRIVÉES DE TRAVAILLEURS ÉTRANGERS TEMPORAIRES DU SECTEUR AGRICOLE ET AGROALIMENTAIRE <sup>3</sup>

Province	2019		2020		Comparaison d'une année à l'autre	
	T1	Total	T1	En date du 24 mai	T1 (%)	Cumul annuel (%)
<b>Total global</b>	<b>26,066</b>	<b>58,816</b>	<b>21,000</b>	<b>27,654</b>	80.6%	47.0%
Alberta	1,100	2,110	789	978	71.7%	46.4%
Colombie-Britannique	4,661	10,958	3,410	4,303	73.2%	39.3%
Manitoba	403	903	326	435	80.9%	48.2%
Nouveau-Brunswick	553	1,130	82	236	14.8%	20.9%
Terre-Neuve-et-Labrador	58	117	5	69	8.6%	59.0%
Territoires du Nord-Ouest		2	-	-		0.0%
Nouvelle-Écosse	573	1,743	571	707	99.7%	40.6%
Nunavut			-	1		100.0%
Ontario	12,639	24,018	10,118	12,354	80.1%	51.4%
Île-du-Prince Édouard	302	831	180	334	59.6%	40.2%
Québec	5,451	16,209	5,347	7,971	98.1%	49.2%
Saskatchewan	308	742	166	260	53.9%	35.0%
Yukon		2				0.0%
Inconnu	18	51	6	6	33.33%	11.8%

Source : Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada – Permis de travail agricoles\* (à l'exclusion des prolongations) émis par la province de destination du 1<sup>er</sup> janvier 2019 au 31 mai 2020

- Le nombre total d'arrivées de TET dans le secteur agricole et agroalimentaire<sup>4</sup> au cours du premier trimestre de 2020 était de 21 000, soit une diminution d'environ 20 % par rapport à 2019. Le tableau ci-dessus présente un sommaire complet du nombre d'arrivées de TET dans les secteurs de l'agriculture, de l'agroalimentaire et de la pêche, de tous les pays sources.
- Les restrictions de voyage imposées en mars 2020 ont eu d'importantes répercussions sur les arrivées de TET, dont le nombre correspondait à environ la moitié des arrivées en mars 2018 et en mars 2019. Lorsque l'interdiction de voyager a été levée en avril 2020, le nombre d'arrivées a atteint 11 222, ce qui était supérieur au nombre d'arrivées en 2018, mais ne représentait qu'environ 86 % du sommet observé en 2019.

Année	Janvier	Février	Mars	Avril	Mai	Total global
<b>2017</b>	2,400	2,990	6,130	10,963	6,482	<b>28,965</b>
<b>2018</b>	3,593	3,033	6,180	10,845	7,964	<b>31,615</b>
<b>2019</b>	3,716	3,439	5,897	13,014	7,569	<b>33,635</b>
<b>2020</b>	3,483	3,262	3,033	11,222	6,654	<b>27,654</b>

Source : Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada – Permis de travail agricoles\* (à l'exclusion des prolongations) émis par la province de destination du 1<sup>er</sup> janvier 2018 au 31 mai 2020

- En mai 2020, 6,654 TET étaient arrivés au Canada, ce qui portera le total à environ 87,9 % des arrivées en mai 2019.

<sup>3</sup> Les tableaux présentent un sommaire des permis de travail confirmés, pour tous les pays. Le nombre de permis de travail confirmés peut servir de mesure indicative du nombre de travailleurs arrivant au Canada.

<sup>4</sup> Les travailleurs du secteur agricole et agroalimentaire sont ceux qui appartiennent aux classifications professionnelles suivantes : gestionnaires en agriculture, horticulture et aquaculture; agronomes, conseillers et spécialistes en agriculture; inspecteurs des produits agricoles et de la pêche; entrepreneurs de services agricoles, surveillants d'exploitations agricoles et ouvriers spécialisés dans l'élevage; ouvriers agricoles; ouvriers de pépinières et de serres; manœuvres à la récolte; manœuvres de l'aquaculture et de la mariculture; surveillants dans la transformation des aliments, des boissons et du tabac; opérateurs de machines et de procédés industriels dans la transformation des aliments et des boissons; bouchers industriels, dépeceurs-découpeurs de viande; ouvriers dans les usines de conditionnement du poisson; échantillonneurs et trieurs dans la transformation des aliments et des boissons; manœuvres dans la transformation des aliments, des boissons et du tabac; et manœuvres dans la transformation du poisson.